

ບົດຂ່າວ

ລັດຖະບານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ບັນດາຄູ່ຮ່ວມພັດທະນາ ປົກສາທາລິຄວາມຄົບ ໜ້າກ່ຽວກັບການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ເພື່ອສ້າງຍຸດທະສາດ ການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນໃຫ້ແກ່ ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມແຫ່ງຊາດຄັ້ງທີ IX

ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ວັນທີ 14 ຕຸລາ 2021: ໄດ້ມີການຈັດປະຊຸມປົກສາທາລິກ່ຽວກັບ “ການວິເຄາະການເງິນ ຄັ້ງທີ 1” ເພື່ອສະໜັບສະໜູນ ການພັດທະນາຍຸດທະສາດການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ໃຫ້ແກ່ແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມແຫ່ງຊາດຄັ້ງທີ IX ແຕ່ປີ 2021-2025, ເຊິ່ງໃຫ້ກຽດເປັນປະທານກອງປະຊຸມໂດຍ ພະນະ ທ່ານ ນາງ ພອນວັນ ອຸທາວິງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ພ້ອມດ້ວຍ ທ່ານນາງ ຊາຣາ ເຊັກເກນີ ຜູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈຳ ສປປ ລາວ. ການຄົ້ນຄວ້າວິເຄາະການເງິນດ້ານວິຊາການນີ້ ໄດ້ດຳເນີນມາເປັນເວລາຫຼາຍກວ່າຫົກ ເດືອນ ແລະ ກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ກໍ່ເປັນການສະຫຼຸບປະເມີນຜົນ ແລະ ການວິເຄາະ ໂດຍຜ່ານການນຳສະເໜີຜົນຂອງການຄົ້ນຄວ້າກ່ຽວກັບຮູບແບບການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນໃນປະຈຸບັນ ແລະ ຂະແໜງການລົງທຶນທີ່ຈຳເປັນ.

ພະນະທ່ານ ນາງ ພອນວັນ ອຸທາວິງ, ຮອງລັດຖະມົນຕີກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນໄດ້ກ່າວໃນພິທີເປີດກອງປະຊຸມວ່າ “ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ສຶກຂອບໃຈຕໍ່ການຮ່ວມມືກັບອົງການສະຫະປະຊາຊາດ, ທຸກພາກສ່ວນ ແລະ ຄູ່ຮ່ວມງານທີ່ກ່ຽວ ຂ້ອງໃນການວາງແຜນລະດັບຊາດເຊັ່ນ: ການຄົ້ນຄວ້າການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ແລະ ວາງເປົ້າໝາຍການພັດທະນາໄລຍະຍາວຮ່ວມກັນ. ການເຮັດວຽກຮ່ວມກັນຂອງທຸກພາກສ່ວນ ເຮັດໃຫ້ວຽກງານສາມາດກ້າວໄປສູ່ການສ້າງແຜນການທີ່ລະ ອຽດຈະແຈ້ງ ແລະ ເປັນແຜນທີ່ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ຕົວຈິງ ໃນແກ້ໄຂຂໍ້ຈຳກັດທາງການເງິນ ແລະ ຊອກຫາການລົງທຶນທີ່ຈຳເປັນ ເພື່ອໃຫ້ບັນລຸການພັດທະນາທີ່ຈັດເປັນບູລິມະສິດແຫ່ງຊາດທີ່ວາງໄວ້ຢູ່ໃນແຜນ NSEDP ຄັ້ງທີ IX. ການຄົ້ນຄວ້ານີ້ ມີຄວາມສຳຄັນເປັນພິເສດ ໂດຍສະເພາະແມ່ນສະພາບແຫຼ່ງທຶນເພື່ອການພັດທະນາທີ່ຍັງມີຈຳກັດ, ຄວາມຫຍຸ້ງ ຍາກທາງດ້ານເສດຖະກິດທີ່ເກີດມາຈາກການແຜ່ລະບາດຂອງພະຍາດໂຄວິດ 19, ການລົງທຶນໃນຂະແໜງການອື່ນໆທີ່ ຈຳເປັນ ເພື່ອມາແກ້ໄຂວາລະແຫ່ງຊາດຂອງພວກເຮົາ ລວມໄປເຖິງວິກິດການດົນຟ້າອາກາດ ແລະ ອື່ນໆ. ພວກເຮົາທັງ ໝົດ ຕ່າງກໍ່ເຫັນວ່າແຫຼ່ງທຶນທີ່ຍືນຍົງ ເພື່ອການພັດທະນາຈະບໍ່ສາມາດບັນລຸໄດ້ ຖ້າບໍ່ມີຍຸດທະສາດການຊອກຫາແຫຼ່ງ ທຶນ ແລະ ສິ່ງທີ່ສຳຄັນທີ່ສຸດແມ່ນການມີສ່ວນຮ່ວມກັບທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ເພື່ອແລກປ່ຽນຄຳຄິດຄຳເຫັນຢ່າງມີຄວາມໝາຍຄວາມສຳຄັນ”

ກອງປະຊຸມປົກສາທາລິໄດ້ດຳເນີນເປັນເວລາໜຶ່ງມື້ເຄິ່ງ ແລະ ເປັນກອງປະຊຸມໜຶ່ງໃນສາມກອງປະຊຸມວິຊາການວ່າດ້ວຍການສ້າງຍຸດທະສາດການຊອກຫາທາງທຶນ ເຊິ່ງໄດ້ເປັນກອງປະຊຸມນຳສະເໜີຜົນຂອງການຄົ້ນພົບຈາກການວິເຄາະການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ແລະ ເພື່ອຢັ້ງຢືນຜົນຂອງການຄົ້ນພົບທີ່ສຳຄັນຈາກການປະເມີນຕ່າງໆທີ່ຈະເປັນບ່ອນອີງຕົ້ນຕໍ ໃນການສ້າງຍຸດທະສາດການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ກ່ອນທີ່ຈະກ້າວໄປສູ່ການສ້າງທາງເລືອກການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນທີ່ສາມາດປະຕິບັດໄດ້ ແລະ ສ້າງທາງເລືອກໃນການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນທີ່ແທດເໝາະກັບຕົວຈິງໃນຕໍ່ໜ້າ.

ການສ້າງຍຸດທະສາດການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ໄດ້ຈັດຕັ້ງນຳພາໂດຍກົມແຜນການ, ກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ ພ້ອມດ້ວຍການໃຫ້ຄຳປຶກສາຫາລືຈາກກະຊວງການເງິນ, ທະນາຄານ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ແລະ ບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ. ອົງການສະຫະປະຊາຊາດ ໄດ້ໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນການລິເລີ່ມນີ້ໂດຍຜ່ານໂຄງການຮ່ວມ ສປຊ ວ່າດ້ວຍການເພີ່ມຄວາມສາມາດ ແລະ ປະສິດທິພາບຂອງການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ເຊິ່ງໄດ້ເລີ່ມຢ່າງເປັນທາງການໃນເດືອນມິນນາ 2021 ທີ່ຜ່ານມາ ເພື່ອແນໃສ່ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງການເຊື່ອມໂຍງລະຫວ່າງການວາງແຜນ, ການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ແລະ ການ ສ້າງບົດປະມານເພື່ອບັນລຸເປົ້າໝາຍບຸລິມະສິດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ - ສັງຄົມ ຄັ້ງທີ IX ແລະ ເປົ້າໝາຍການພັດທະນາທີ່ຍືນຍົງ. ໂຄງການນີ້ ໄດ້ລວມເອົາກະຊວງແຜນການ ແລະ ການລົງທຶນ, ກະຊວງສາທາລະນະສຸກ ແລະ ກະຊວງການເງິນ ເຂົ້າມາເຮັດວຽກຮ່ວມກັນກັບອົງການ UNDP, UNFPA, ແລະ UNCDF ທີ່ການຊ່ວຍເຫຼືອດ້ານວິຊາການ ແລະ ການປະສານງານ ໃນຕະຫຼອດສາມໄລຍະຂອງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມ Integrated National Financing Framework ຄື: ການວິເຄາະຂໍ້ຈຳກັດດ້ານການເງິນຂອງປະເທດ, ການສ້າງນະໂຍບາຍທາງເລືອກທີ່ໜ້າເຊື່ອຖື ແລະ ເປັນຈິງ ແລະ ການຕິດຕາມກວດກາປະເມີນຄວາມຄືບໜ້າ ໄປສູ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຕາມວິທີການລວມໄປສູ່ການຊອກ ຫາແຫຼ່ງທຶນເພື່ອການພັດທະນາ. ການທົບທວນກ່ຽວກັບບັນຍາກາດທາງດ້ານການເງິນຍັງຖືກນຳຂຶ້ນສະເໜີໃນກອງປະ ຊຸມໂດຍ UNDESA.

ທ່ານ ນາງ ຊາຣາ ເຊັກເກນີ, ຜູ້ປະສານງານອົງການ ສປຊ ປະຈຳ ສປປ ລາວ ໄດ້ກ່າວເພີ່ມອີກວ່າ: “ການປຶກສາຫາລືຄັ້ງນີ້ເປັນບາດກ້າວທີ່ສຳຄັນຕໍ່ກັບຄວາມຄືບໜ້າ ໃນການສະຫຼຸບຂັ້ນຕອນທຳອິດຂອງການສ້າງ the Integrated National Financing Framework ຢູ່ໃນ ສປປ ລາວ ເພື່ອຊ່ວຍເພີ່ມປະສິດທິຜົນ, ການນຳໃຊ້ທີ່ມີປະສິດທິພາບພ້ອມທັງການລະດົມທຶນຈາກແຫຼ່ງອື່ນໆ ເພື່ອສະໜັບສະໜູນບຸລິມະສິດແຫ່ງຊາດ ແລະ ວາລະ 2030. ທ່າແຮງໃນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ຄວາມສາມາດແຫ່ງຊາດຂອງ ສປປ ລາວ ໃນການຄຸ້ມຄອງທີ່ມີປະສິດທິພາບ ແລະ ການຈັດສັນການທຶນເພື່ອການພັດທະນາ ຈະການເປັນນິມິດໝາຍທີ່ດີໃນການຟື້ນຟູ ແລະ ການເຕີບໂຕທາງດ້ານເສດຖະກິດຂອງປະເທດ. ຂະນະດຽວກັນ ກໍ່ຍັງເປັນການບັນລຸເປົ້າໝາຍການພັດທະນາແບບຍືນຍົງ.”

ກອງປະຊຸມປຶກສາຫາລືຄັ້ງທີສອງ ວ່າດ້ວຍການສ້າງດ້ານນະໂຍບາຍທາງເລືອກທີ່ເປັນໄປໄດ້ ທີ່ເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງຍຸດທະສາດການຊອກຫາແຫຼ່ງທຶນ ຄາດວ່າຈະຈັດຂຶ້ນໃນເດືອນພະຈິກ 2021 ກ່ອນກອງປະຊຸມໂຕະມິນລະດັບສູງຄັ້ງທີ 13.